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BRMG.KSIT-IX.0012.11.2014 
 

PROTOKÓŁ Nr 54-11/2014 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się w dniu 27 sierpnia 2014 roku, a rozpoczęło o godz.15:30 w 
Sali Seana Lestera (nr 003) w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 
w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 54 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 – druk nr 1391– w 
zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok 
– druk nr 1392 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia warunków i trybu 
wspierania finansowego rozwoju sportu na terenie Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1383. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Dyrektor Biura Prezydenta ds. 
Sportu. 
 

4. Informacja nt. zlotu żeglarskiego Baltic Sail. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Pan Leszek Paszkowski – 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku. 
 

5. Podsumowanie imprezy sportowej Triathlon Gdańsk. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Pan Leszek Paszkowski – 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku. 
  

 

6. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2015. 
 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
W wyniku głosowania Komisja porządek przyjęła jednogłośnie – 6 głosami „za”.  
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 – 2040 – druk nr 1391 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 sierpnia 2014 r. – BRMG-S.0006.264.2014) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartego w druku nr 1391 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu 
Planowania Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1391 - w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 54-11/120-16/2014). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 
1392– w zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 sierpnia 2014 r. – BRMG-S.0006.265.2014) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartego w druku nr 1392 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu 
Planowania Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
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wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1392 – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 54-11/121-17/2014). 

 
PUNKT  - 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia warunków i trybu wspierania 
finansowego rozwoju sportu na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1383. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 sierpnia 2014 r. – BRMG-S.0006.256.2014) 
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Mam przed sobą tą uchwałę i w pkt. 3 czytamy, że wysokość środków finansowych 
przyznanych w trybie określonym w ust. 1 nie może przekroczyć 25% dotacji 
planowanych w roku budżetowym na realizację zadań publicznych przez kluby 
sportowe. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tu jest to takie ograniczenie, żeby konkursu grantowego nie zastąpić tymi 
bezkonkursowymi dotacjami, więc ¾ funduszu dotacyjnego musi być przeznaczona 
na granty. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
O jakiej mniej więcej sumie pieniędzy mówimy? Ile to jest na granty? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Na granty mamy ok. 3 mln zł.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
To tu byłoby 750 tys. zł te 25%.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
To jest maksymalne. To będzie tylko w szczególnych przypadkach przyznawane. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Ta pierwsza zmiana termin 21 dniowy zastępuje się 14 dniowym to chodzi o 
przyspieszenie?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak, chodzi o przyspieszenie na wniosek a właściwie prośbę klubów sportowych.  
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Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Proszę mi powiedzieć jak to ma wyglądać jeżeli chodzi o, bo usłyszeliśmy, że to 
jest tryb awaryjny, jakiś projekt warunków formalnych nie spełnił do grantów, bo 
przez wiele lat zdarzały się takie sytuacje, natomiast czy będzie można zrobić taką 
sytuację, teoretyczną, że wygrywa jakiś projekt grantowy na jakąś kwotę, ale w 
międzyczasie okazuje się, że ten projekt, który ma być wykonany musi być o coś 
rozszerzony. Czy to samo rozszerzenie może startować o te pieniądze, o te 20 tys. 
zł? 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Technicznie musiałoby wyglądać to w taki sposób, że w związku z tym, że są to 
pieniądze celowe, że ktoś kto dostał pieniądze na daną kwotę rezygnuje z tamtej 
dotacji oficjalnym pismem i ubiega się, przykładowo, w trybie pozakonkursowym. 
Tylko będzie to kwota do 20 tys. zł.   
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Ale jeżeli będzie grant na wyższą kwotę, że przedstawiciel, który wystąpił o grant i 
dostał ten grant, że on będzie chciał z tej kwoty zrezygnować na rzecz niższej, 
żeby zrealizować całość projektu, w międzyczasie, żeby ten projekt odpowiednio 
wyglądał trzeba będzie o coś rozszerzyć, nie wiem o co.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Powstanie sytuacja taka, ze nie ma możliwości podwójnego finansowania tego 
samego zadania.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czy to zadanie może być na dwa nurty rozpisane?  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Nie może być na dwa nurty rozpisane. Musi być nowe zadanie.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czyli jeżeli, strzelam w tej chwili, są zawody i w międzyczasie dojdzie do tych 
zawodów jakaś konkurencja to o rozpisanie tej konkurencji będziemy występować.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
To są te same zawody. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Dziękuję bardzo.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Proszę państwa, to jest naprawdę tryb awaryjny, bo poważna większość grantów 
będzie przyznawana normalnie w konkursie grantowym i potem w zależności od 
ilości środków będzie można korzystać z tego trybu bezkonkursowego.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czy stowarzyszenia również będą mogły zgłaszać się? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
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Kluby. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czyli tylko i wyłącznie kluby sportowe. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1383. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Andrzeja Trojanowskiego – Dyrektora Biura 
Prezydenta ds. Sportu, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1383. (Opinia nr 54-11/122-
18/2014). 

 
 

PUNKT  - 4 
 
Informacja nt. zlotu żeglarskiego Baltic Sail. 
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Dzień dobry, reprezentuję Fundację Gdańską, która była w tym roku organizatorem 
międzynarodowego zlotu żaglowców Festiwalu Morskiego Baltic Sail.  
Została przedstawiona prezentacja, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Tradycyjnie już odbywa się w pierwszy weekend lipca i dwa dni go poprzedzające 
czyli w tym przypadku od 3 do 6 lipca 2014 r. Króciutko o historii. Podwaliny 
jeszcze z 1991 roku, chodzi oto, żeby spopularyzować kulturę i tradycję żeglarską, 
morską, bałtycką na terenie portów najważniejszych miast rejonu morza 
Bałtyckiego, dlatego, że oprócz Gdańska biorą w tej imprezie udział inne duże 
miasta jak np. Sassnitz, Rostock czy Kłajpeda. W tym roku zanotowaliśmy mniej 
więcej 9-10% więcej osób odwiedzających naszą imprezę niż w roku poprzednim, 
czyli ok. 230-250 tys. widzów. Jakie były atrakcje? Fundacja Gdańska dąży do tego, 
żeby z roku na rok coś nowego przedstawić. Owszem jest to impreza cykliczna, ale 
żeby to nie było powtarzalne, zupełnie takie samo, owszem część rzeczy się 
powtarza, natomiast część jest zupełnie nowa.  
Jakie atrakcje w tym roku? Oczywiście Festiwal Szanty pod Żurawiem tak na dobre 
stał się częścią i to bardzo popularną częścią zlotu Baltic Sail. Rejsy Żaglowcami po 
Motławie i Zatoce Gdańskiej to jest to co wyróżnia ten zlot od innych, także to nie 
jest tylko możliwość podziwiania statków, które sobie cumują gdzieś, ale można 
kupić bilet i popłynąć na blisko 4 godzinny rejs po Zatoce. Bilety rozeszły się w 
ilości 760 sztuk czyli były całkiem popularne. Oprócz tego także dla tych, którzy 
wolą obserwować z lądu mieliśmy m. in. bitwę morską na Motławie oraz Regaty 
NORD Cup, które były widoczne zarówno z brzegu jak i z morza. I oczywiście 
wieńcząca wszystko tradycyjnie parada żaglowców i innych jednostek pływających, 
które miała miejsce w niedzielę w samo południe, a więc kończyła de facto zlot. 
Bitwa Morska program kulturalny i historyczny. Każdego roku Baltic Sail ma inne 



6 
 

historyczne motto. Tym razem temat przewodni to Troja Północy. Oblężenie 1734. 
Z pomocą przyszedł nam Garnizon Gdańsk, który odtworzył kilkanaście scenek 
rodzajowych właśnie z początku XVIII w., a więc można było spotkać żołnierzy w 
mundurach z epoki. To się bardzo ludziom podobało i turyści byli naprawdę 
zafascynowani, często przystawali, często robili zdjęcia i oczywiście ta 
najgłośniejsza część czyli salwy z muszkietów i także bitwa z użyciem pirotechniki, 
która zgromadziła na nabrzeżach tysiące ludzi. Nabrzeża były autentycznie pełne. 
To była sobota wieczór, także narobili huku, ale to świetna sprawa, świetna część 
tej imprezy, zawsze bardzo popularna.  
Fragment inscenizacji, załoga, która tą inscenizację prowadzi, musztry parady, a 
także scenki rodzajowe z danej epoki.  
Środki zaangażowane w realizację spektaklu. To ta bitwa morska. 70 
rekonstruktorów, efekty pirotechniczne, 4 jednostki pływające, ścieżka 
dźwiękowa, itd. Więc było bardzo dużo atrakcji, każdy coś dla siebie znalazł.  
Szanty pod Żurawiem. To 2-dniowa impreza. Zawsze się odbywa w piątek i sobotę i 
niezmiennie przyciąga setki widzów. Tam nie można było na widowni, mimo tego, 
że z roku na rok jest coraz większa i tak nie można było dostać żadnego miejsca. 
Ludzie chętnie stali dookoła i też słuchali. Tym razem mieliśmy gości z zagranicy  
zespoły i chóry szantowe z Niemiec i Hiszpanii. 
Wyścig o Bursztynowy Puchar Neptuna. W tym roku najszybszy był Kapitan 
Gutkowski na jachcie Energa, który ten właśnie puchar przechodni na pół roku 
otrzymał.  
Rejsy żaglowcami, miasteczko morskie i parada żaglowców, czyli to wszystko o 
czym już wcześniej wspominałem.  
Partnerzy i patroni całego projektu. Również tradycyjnie to Grupa Żywiec jest 
głównym sponsorem projektu, ale patronatu honorowego udzielają nam jak co roku 
konsulaty Szwecji, Rosji oraz Niemiec. Partnerzy komercyjni i partnerzy medialni i 
też co roku jest ich bardzo wielu. To też pokazuje zainteresowanie jakie generuje 
to wydarzenie w mediach i to w całym kraju.  
Kilka zdjęć i informacji z tego zlotu. Żaglowce jakie mieliśmy Joanna Saturna, 
Baltic Beauty, Jean de la Lune, Kapitan Borchardt, a więc mieliśmy 
międzynarodowe towarzystwo. To były żaglowce m. in. ze Szkocji, żaglowiec np. 
Libava z Łotwy, Baltic Beauty ze Szwecji czy Joanna Saturna z Finlandii. To były 
dwie takie większe jednostki. Też bardzo chętnie kupowano bilety na te jednostki, 
szczególnie Baltic Beauty o charakterystycznym niebieskim kadłubie, która 
przyciągała wzrok turystów i mieszkańców z daleka. Tradycyjnie wszystkie 
ustawione były przy kanale Motławy przy hotelu Hilton. Żałujemy, że niestety co 
roku musimy dobierać te jednostki pod względem wielkości i zanurzenia, ponieważ 
Motława takie a nie inne ograniczenia nam narzuca i mimo tego, że bardzo byśmy 
chcieli duże jednostki to po prostu fizycznie tego się nie da zrobić.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Jakie jest maksymalne zanurzenie?    
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
4,5 m. To jest taki maksymalny poziom.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Powyżej już się nie da? 
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Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Jest ryzyko, że utknie w mule.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Czy kiedyś była większa, czy te 4,5 m jest od lat?  
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
To jest utrzymane. Z tego co wiem to jest też pogłębiane… 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Kiedy było pogłębiane?  
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Tego nie wiem. Wydaje mi się, że 4-5 lat temu, ale nie jestem pewien. Tam jest 
taki szlak wodny, którym kursuje biała flota, czyli statki, które pływają np. na 
Westerplatte czy jeszcze dalej i one potrzebują tego…  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Ale to są małe zanurzenia. 
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Z tego co się orientuję to też pojawił się taki pomysł, żeby w przyszłym roku część 
tych jednostek przybiła przy nowym nabrzeżu na Wyspie Spichrzów, ale tam 
zanurzenie jest jeszcze mniejsze i wynosi 2,5 do 3 m. Więc tak naprawdę małe 
jednostki mogą przybijać.   
Kilka zdjęć z tego roku. Rekonstrukcja garnizonu. Przekazanie klucza przez 
Prezydenta Miasta do Bram Gdańska. Na ten czas 4 dni władzę w Gdańsku 
przejmują oczywiście żeglarze. Zdjęcie z Szantów pod Żurawiem, zdjęcia 
największych jednostek.  
To w skrócie tyle jeżeli chodzi o tegoroczną imprezę. Fundacja szacuje, że była to 
impreza naprawdę udana. Przyciągnęła bardzo dużo osób, ściągnęła bardzo duże 
zainteresowanie mediów i o Gdańsku dzięki temu było znowu w całej Polsce głośno.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Jaka była frekwencja? Czy to się zwiększa, zmniejsza?  
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Odnotowaliśmy nieduży wzrost frekwencji w stosunku do poprzedniego roku. 
  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Jeżeli chodzi o turystów czy jednostki? 
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Jednostki to jest mniej więcej podobna liczba, chodzi o ludzi odwiedzających teren 
imprezy. Nie jesteśmy w stanie odróżnić czy są to mieszkańcy czy są to turyści, ale 
bardzo wielu turystów też się tam pojawia.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
To jest bardzo atrakcyjne dla osób, które są na urlopie.  
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Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Część z nich nie dość, że planuje sobie właśnie wyjazdy do Gdańska właśnie pod 
kątem Baltic Sail, a część właśnie zaintrygowana hukiem wystrzałów przystaje, nie 
spodziewała się, że coś jest, turyści zagraniczni nie mieli informacji i też szybko 
dzwonią do znajomych, mieliśmy takie sytuacje, przychodźcie z hotelu, bo jest coś 
fajnego. Ustawiają się i oglądają. To jest właśnie najfajniejsze z tego wszystkiego.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Zróbcie jakąś bitwę, która będzie specjalnością Gdańska. Czy macie państwo 
jeszcze pytania do pana? Jeżeli nie to dziękuję bardzo. Następna impreza kiedy?  
 
Pan Michał Brandt – rzecznik Fundacji Gdańskiej 
Następna impreza w pierwszy weekend lipca 2015 Baltic Sail XIX, bo w tym roku był 
XVIII, a więc w pełnoletniość weszła impreza.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do pkt. 5. 

 
PUNKT  - 5 

 
Podsumowanie imprezy sportowej Triathlon Gdańsk. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Dzień dobry państwu. W związku z tym, że dyrektor Paszkowski jest na urlopie to 
przedstawię tą imprezę. To była druga edycja Triathlon Gdańsk 2014. Pierwsza 
edycja tej imprezy odbyła się w 2013 roku. Organizacja tego wynika z faktu, że 
stale rośnie popularność tego typu zawodów i moda na aktywność sportową. 
Rywalizacja spotyka się z zainteresowaniem mieszkańców Gdańska. Kalendarz 
imprez MOSiR-u już od dłuższego czasu obejmuje takie imprezy jak cykl imprez 
rowerowych, biegi, pływanie. W związku z tym naturalną rzeczą było połączenie 
tych trzech dyscyplin w jedną imprezę. Triathlon Gdańsk 2014 zwiększył swoją 
frekwencję w stosunku do 2013 roku prawie o 100%. W 2013 roku uczestników było 
na poziomie 210 osób. W tym roku startowało ponad 410 uczestników. Też nowość 
w tym roku w związku z organizacją imprezy było zwiększenie dystansu, który 
obejmował ¼ iron mana. Przybliżę w skrócie. W zeszłym roku była 1/10. Nazwa 
Iron Man wynika z tego, że jest pełny dystans i ¼ tego dystansu to jest 950 m 
pływania, trasa rowerowa 45 km oraz bieg na 10,5 km. Wcielając w życie ideę, że 
każdy może zostać Iron Manem zorganizowane wspólnie z Radiem Gdańsk konkurs 
Aktywuj się w Triathlonie. Wyłonionych zostało 20 laureatów, którzy objęci zostali 
profesjonalnym cyklem przygotowań do startu pod okiem doświadczonych 
instruktorów. Treningi odbywały się wszystkie w ramach części składowych tj. 
pływanie, jazda na rowerze oraz pływanie. W ramach tych przygotowań uczestnicy 
doskonalili swoją formę oraz technikę co w finałowym biegu owocowało. Wszyscy 
kończyli te zawody z wynikiem dość wysokim. Chcemy co roku tą imprezę 
promować, bo jest na to duże zapotrzebowanie. Jest to oczywiście ograniczone 
ilością zawodników 600 osób, w związku z tym, że nasza konfiguracja terenu 
uniemożliwia przeprowadzenia większej imprezy. Musicie państwo sobie wyobrazić, 
że jest to lokalizacja przy molo w Brzeźnie. Jest to wąski odcinek, potem ta trasa 
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przy pasie nadmorskim, także ze względów lokalizacyjnych i bezpieczeństwa 
zwiększenie ilości uczestników byłoby niewskazane ze względów bezpieczeństwa. Z 
tegorocznej imprezy są takie informacje, że impreza ta cieszyła się dużą 
popularnością i w stosunku do organizatorów były dość miłe pochwały. Cyklicznie, 
co roku będziemy tą imprezę promować. Cieszy się dużą popularnością. Rok 2013 w 
stosunku do roku 2014 100% zwiększyła się liczba uczestników i myślę, że do tych 
600 osób dobijemy w przyszłym roku. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Gdzieś w Polsce doszło do tragicznej sytuacji. Człowiek zmarł.   
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Są sytuacje, takie się mogą zdarzyć, bo każdy na swoją odpowiedzialność startuje 
w tych zawodach. Też myślimy nad takim pomysłem, żeby w związku z tym, żeby 
utrzeć się przed takimi wypadkami może wprowadzimy takie oświadczenia, gdzie 
każdy podpisze, że jego stan zdrowia umożliwia korzystanie z tej imprezy. To jest 
impreza dobrowolna, także nikt nie jest zmuszony, każdy uczestniczy jeżeli czuje 
się na siłach to startuje. Tutaj nie ma ograniczeń. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Jeżeli jest jakiś organizator to wszelkiego rodzaju zejścia prokurator prześwietla. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Prześwietla, oczywiście. Taka impreza ma zabezpieczenie medyczne. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Coś trzeba wymyślić. Nie wiem, czy badania…  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Nie można. To jest impreza masowa i trudno byłoby od uczestników wymagać 
zaświadczeń lekarskich. To są ludzie dorośli. Każdy, jeżeli czuje się na siłach, to 
startuje na swoją odpowiedzialność. Chcemy wprowadzić, jak mówiłem, takie 
oświadczenia, żeby też się zabezpieczyć w jakiś sposób. Myślimy nad taką formą 
wprowadzenia takich zabezpieczeń. Główna odpowiedzialność jest na 
uczestnikach. My musimy oczywiście zabezpieczyć pod względem organizacyjnym, 
to znaczy opiekę medyczną, zabezpieczenie trasy. Te wszystkie czynniki, które 
wynikają ze strony organizatora. Zresztą wszystkie imprezy tego typu są na takiej 
samej zasadzie. Nie ma dodatkowych oboszczeń w tym zakresie. Organizowane są z 
większym rozmachem ze względu na długość tych imprez i możliwości 
organizacyjne. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Czy członkowie komisji mają jakieś pytania? Proszę bardzo.   
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Pan przewodniczący pytał się o te zabezpieczenia medyczne. Mówił pan, że ludzie 
dorośli i biorą na własną odpowiedzialność to, że startują, startują w zawodach i 
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jeżeli ich stan jest, delikatnie mówiąc, nie najlepszy to mogą być jakieś 
konsekwencje. Tutaj akurat chyba w Pile był zgon młodego mężczyzny. Natomiast 
nie jest tak do końca jak pan mówi, bo wszyscy ci zawodnicy sportowi, żeby brać 
udział w zawodach sportowych muszą mieć, sam byłem kiedyś sportowcem, muszą 
mieć aktualne badania lekarskie. Przy okazji tej tragicznej sytuacji z tym 27-
latkiem był podawany przykład innego iron mana, który jest rozgrywany w Polsce, i 
tam przed zawodami zawodnicy przechodzą na koszt organizatora zawodów 
badania. Na pewno nie są to badania, że wszystko, krew, sprawdzą, natomiast 
takie podstawowe badania można zrobić. Nie chcę się spierać z państwem, 
żebyście państwo od siebie odsuwali również odpowiedzialność za to, bo jeżeli 
jesteście organizatorem takich zawodów, to są bardzo fajne zawody, to 
powinniście też za to brać odpowiedzialność i w każdy możliwy sposób 
zabezpieczać uczestników tych zawodów. Jeżeli uczestnik zawodów czuje się 
bardzo dobrze, a zawody pokażą, że jednak przykładowo miał jakąś wrodzoną wadę 
serca, przecież olimpijczycy w Polsce też umierali, bo się okazywało, że mają 
jakieś genetyczne …   
 
Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Pan twierdzi, że powinniśmy robić badania?    
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Nie. Twierdzę, że powinny być aktualne badania lekarskie. Nie oświadczenie, tylko 
aktualne badania lekarskie. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Musimy mieć na względzie, że to jest impreza masowa. To nie jest stricte impreza 
sportowa, gdzie są wymagane i innymi prawami się rządzi. To tak jakbyśmy robili 
imprezę rowerową i prosili o zaświadczenie, proszę może pan jeździć na rowerze. 
Ni dochodźmy do absurdów.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Inne przepisy obowiązują imprezy sportu potrzebnego, imprezy organizowane przez 
Polskie związki sportowe, gdzie wymagane są badania lekarskie. Idąc tym tropem 
również w krainie zabawy biorąc udział w festynie każdy z tych uczestników 
musiałby posiadać stosowne badania. Praktyka powszechna jest na całym świecie, 
że w imprezach sportu powszechnego rozwiązuje się to odpowiedzialnością 
uczestnika.   
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Każda impreza musi mieć zabezpieczenie medyczne i tutaj jest impreza 
zabezpieczona.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Z własnego doświadczenia mogę powiedzieć, że startując kiedyś w biegach 
masowych sam starałem się o takie zaświadczenie, gdzie było wymagane i były to 
lata 90-te i chodziłem od lekarza do lekarza, ponieważ badania sportowe wykonuje 
lekarz sportowy. Tylko i wyłącznie.  
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Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Druga sprawa, te wypadki, które się zdarzyły w większości, te co znam, to są 
ukryte wady jakieś genetyczne i uwidoczniły się w tych sytuacjach. Zwykłe badania 
by tego nie wykazały.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Jeszcze nie skończyłem, dałem państwu okazję do wypowiedzenia się. Proszę 
państwa nie zgadzam się z tym co w tej chwili tutaj powiedzieliście, bo to trzeba 
by było odszukać. Natomiast w Polsce są organizowane iron many, gdzie 
organizator przed zawodami robi na własny koszt, ja zakładam, że ten koszt jest 
wliczony we wpisowe, natomiast takie podstawowe badania są organizowane.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jeśli startuje 2000 ludzi to kilka miesięcy trwają badania. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Zawodów kategorii iron Man jest niewiele w Polsce. I zawody, o których my w tej 
chwili mówimy to jest popularny triathlon na dystansie o 25% krótszym.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

W tej imprezie też uczestniczyły dzieci i to był dystans chyba na 1/100 iron mana i 
tu też można by było powiedzieć, że przebiegł kilometr i trzeba by było zbadać, bo 
to dziecko. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Można podchodzić do tego tak jak państwo do tego podchodzicie, ale można w inny 
sposób do tego podejść. Ja uważam, że, tym bardziej, że w tej chwili jest taka 
sytuacja, że była taka sytuacja, nie można wykluczyć, że u nas w przyszłości też się 
coś takiego nie wydarzy. Natomiast podkreślam to, sama impreza bardzo fajna, ona 
się rozwija. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dziękuję bardzo. Mimo wszystko, ponieważ mi w trakcie zawodów przydarzyło się 
takie zejście i prokurator dochodził do aktu takiego, w którym nie było nic na 
temat …  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Każda impreza ma swoje obostrzenia i jeżeli z tego obostrzenia wynika, że taki 
zawodnik musi mieć badania i musi je pokazać organizatorowi to oczywiście to 
musiało by być spełnione.    
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Organizator działa zgodnie z prawem. Koniec, kropka. Naprawdę nie ma co 
rozwlekać tej dyskusji, ponieważ ona do niczego nie prowadzi.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania? Nie, wobec tego dziękuję bardzo.   
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PUNKT  - 6 
 
 
Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2015. 
 
Komisja nie podjęła żadnych wniosków do budżetu Miasta Gdańsk na rok 2015. 

 
PUNKT  - 7 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Pismo od pana Pawła Olszówki dotyczące poparcia inicjatywy odnośnie budowy w 
Gdańsku wyciągu nart wodnych. 
 
Komisja jednogłośnie poparła inicjatywę. 
 
 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 16:15. 
 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 
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Czym jest Baltic Sail?

Fundamenty pod tę dużą imprezę położyło 
porozumienie zawarte w 1991 roku przez 
największe miasta regionu Morza Bałtyckiego. 

Obecnie organizacja zrzesza Kłajpedę, Gdańsk,
Rostock, Karlskronę, Nysted, Sassnitz i ŚwinoRostock, Karlskronę, Nysted, Sassnitz i Świno
ujście.

Cel jaki przyświecał pomysłodawcom tej inicjatywy,
był prosty: promowanie morskiego dziedzictwa
europejskiego regionu Morza Bałtyckiego
wspieranie tradycyjnej żeglugi bałtyckiej od portu
do portu.

Baltic Sail Gdańsk to doskonała okazja Baltic Sail Gdańsk to doskonała okazja 
do przybliżenia mieszkańcom i turystom tradycji
marynistycznych regionu Morza Bałtyckiego.

W tym roku odwiedziło nas  łącznie 
230.000 widzów!

największe miasta regionu Morza Bałtyckiego. 

Gdańsk,
Świno-Świno-

inicjatywy,
dziedzictwa

oraz
portu

Trasa Baltic Sail 2014:
GDAŃSK
KARLSKRONA
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do przybliżenia mieszkańcom i turystom tradycji
KARLSKRONA
KŁAJPEDA
ŚWINOUJŚCIE
NYSTED
ROSTOCK
SASSNITZ



Najważniejsze elementy Baltic Sail 

Rejsy 
żaglowcami 
po Motławie 

Wyścig o 
Bursztynowy 

po Motławie 
i Zatoce 

Gdańskiej

Bursztynowy 
Puchar 

Neptuna 

Festiwal 
Szanty pod 
Żurawiem

Miasteczko 
Morskie

Każde z wydarzeń stwarza możliwość promocji Państwa firmy w ciekawy 
i nieszablonowy sposób. Do dyspozycji, oprócz nabrzeży tłumnie odwiedzanych 

przez turystów, mamy także piękne jednostki żaglowe, co roku bardzo chętnie 

Żurawiem

Najważniejsze elementy Baltic Sail Gdańsk 2014:

Parada 
żaglowców Bitwa Morska żaglowców 
i jednostek 

pływających 

Regaty 
NORD Cup

Bitwa Morska 

Program 
kulturalny 

i historyczny
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Każde z wydarzeń stwarza możliwość promocji Państwa firmy w ciekawy 
i nieszablonowy sposób. Do dyspozycji, oprócz nabrzeży tłumnie odwiedzanych 

przez turystów, mamy także piękne jednostki żaglowe, co roku bardzo chętnie 
oglądane przez mieszkańców i gości.

i historyczny



Co planujemy w 2014 roku w ramach części historycznej?

Bitwa Morska 
Program 

kulturalny 
i historyczny

Temat przewodni części historycznej w trakcie Baltic Sail 
Gdańsk 2014 to „Troja Północy. Oblężenie 1734”. 
Nawiążemy do wydarzeń  z czasów walk o sukcesję polskiego 
tronu pomiędzy wybranym w wolnej elekcji Stanisławem 
Leszczyńskim a protegowanym Rosji, Augustem III, synem 
zmarłego króla Augusta II Mocnego. 

Król Leszczyński schroni się w Gdańsku, mieście, które 
stanęło po jego stronie i zapłaciło za to wysoką cenę. Gdańscy 
rajcy powitają uroczyście króla, rezydujący w Gdańsku rajcy powitają uroczyście króla, rezydujący w Gdańsku 
szpiedzy będą spiskować,  a mieszczanie zaczną się zbroić, 
aby bronić miasta i jego dostojnego gościa przed Rosjanami. 

W sobotni wieczór nad Motławą rozegra się niezwykły 
spektakl, gdzie znajdzie swój finał rywalizacja 
osiemnastowiecznych wywiadów,  a dwa statki kaprów 
gdańskich staną w obronie swego miasta i króla. 

Co planujemy w 2014 roku w ramach części historycznej?

Nawiążemy do wydarzeń  z czasów walk o sukcesję polskiego 

stanęło po jego stronie i zapłaciło za to wysoką cenę. Gdańscy 
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aby bronić miasta i jego dostojnego gościa przed Rosjanami. 



Program ramowy rekonstrukcji

Czwartek  „Niech żyje król!”
Prezentacja grup na Targu Rybnym, po czym przemarsz 
oddziałów historycznych, Pobrzeżem Rybackim, Długim 
Pobrzeżem, Mariacką, Piwną na ulice Długą. Przejście na 
Długi Targ. 18:30  Inscenizacja „Niech żyje król!”.   Rajcy 
gdańscy z przedproża Dworu Artusa poinformują gdańscy z przedproża Dworu Artusa poinformują 
mieszczan o wyborze nowego króla…

Piątek  „XVIII-wieczny port”
Scenki na terenie Głównego Miasta. Werbunek, 
pojedynki, przekupki, żebracy. Postaci historyczne będzie 
można spotkać także na żaglowcach. Inscenizacja 
„Rozładunek statku”. 

Sobota  „Północny sztorm”  Bitwa wieczorna na 
wodach Motławy.
Pokaz mody historycznej (lokalizacja do wyboru, Targ Pokaz mody historycznej (lokalizacja do wyboru, Targ 
Rybny, Dwór Artusa itp.) z komentarzem i konkursami 
dla publiczności.

Niedziela „Niech żyje Gdańsk!”
Przemarsz rekonstruktorów na Targ Rybny i udział 
w paradzie żaglowców na Motławie. 

Prezentacja grup na Targu Rybnym, po czym przemarsz 
oddziałów historycznych, Pobrzeżem Rybackim, Długim 
Pobrzeżem, Mariacką, Piwną na ulice Długą. Przejście na 
Długi Targ. 18:30  Inscenizacja „Niech żyje król!”.   Rajcy 

pojedynki, przekupki, żebracy. Postaci historyczne będzie 
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komentarzem i konkursami 



Sobota – spektakl „Północny sztorm”

Środki  zaangażowane w realizację spektaklu:

• 70 rekonstruktorów na pokładach żaglowców i lądzie, 
w tym wyspecjalizowani aktorzy i amatorzy z 
przygotowaniem aktorskim oraz specjaliści od pokazów 
kaskaderskich,
• efekty pirotechniczne na jednostkach oraz w wodzie, 
• 4 jednostki pływające o drewnianych kadłubach,
• nagłośnienie przygotowane specjalnie na czas spektaklu,
• oświetlenie dostosowane do scenariusza,
• nagrana ścieżka dźwiękowa – w tym komentarz, muzyka 
oraz efekty specjalne (odgłosy walki),
• ochrona publiczności  podczas spektaklu,
• zabezpieczenie na wodzie (ratownicy itp.).

Teren spektaklu: zakole Motławy pomiędzy nabrzeżem Teren spektaklu: zakole Motławy pomiędzy nabrzeżem 
Filharmonii na Ołowiance a Rybackim Pobrzeżem, dolny 
taras Rybackiego Pobrzeża, przystanek tramwaju wodnego.

Widownia: na górnym tarasie Rybackiego Pobrzeża, ulicy 
Wartkiej i na Ołowiance.

spektakl „Północny sztorm”

70 rekonstruktorów na pokładach żaglowców i lądzie, 

przygotowaniem aktorskim oraz specjaliści od pokazów 

efekty pirotechniczne na jednostkach oraz w wodzie, 

nagłośnienie przygotowane specjalnie na czas spektaklu,

w tym komentarz, muzyka 

: zakole Motławy pomiędzy nabrzeżem 
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: zakole Motławy pomiędzy nabrzeżem 
Filharmonii na Ołowiance a Rybackim Pobrzeżem, dolny 
taras Rybackiego Pobrzeża, przystanek tramwaju wodnego.

: na górnym tarasie Rybackiego Pobrzeża, ulicy 



Festiwal „Szanty pod Żurawiem”

Szanty pod 
Żurawiem

Niezwykle popularna i lubiana impreza muzyczna pod 
gołym niebem, gdzie można usłyszeć wspaniałe piosenki 
szantowe w wykonaniu profesjonalnych zespołów 
i chórów. 

Realizowany przy okazji zlotu żaglowców Baltic Sail, 
trzydniowy Festiwal, to razem ponad 30 godzin muzyki
morza w wykonaniu około 60 artystów na dwóch 
różnych scenach (w tym jednej pływającej!). różnych scenach (w tym jednej pływającej!). 

Projekt skierowany jest zarówno do mieszkańców, jak 
i turystów, ponieważ jego realizacja zaplanowana jest 
na pierwszy weekend lipca 2014, kiedy do Gdańska 
przyjeżdżają tysiące gości.

Niezwykle popularna i lubiana impreza muzyczna pod 
gołym niebem, gdzie można usłyszeć wspaniałe piosenki 
szantowe w wykonaniu profesjonalnych zespołów 

Realizowany przy okazji zlotu żaglowców Baltic Sail, 
30 godzin muzyki

dwóch 
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Projekt skierowany jest zarówno do mieszkańców, jak 
i turystów, ponieważ jego realizacja zaplanowana jest 
na pierwszy weekend lipca 2014, kiedy do Gdańska 



Część sportowa

Wyścig o 
Bursztynowy 

Puchach 
NeptunaNeptuna

Wyścig o Bursztynowy Puchar Neptuna odbył się
po raz pierwszy w 2010 roku. Pomysłodawcą idei
jest Mateusz Kusznierewicz, a wyścig jest elementem
łączącym zlot Baltic Sail Gdańsk i regaty Timberland
Nord CUP.

Już od pierwszej edycji wydarzenie to przyciąga
żeglarzy z różnych środowisk. W tym wyjątkowymżeglarzy z różnych środowisk. W tym wyjątkowym
wyścigu możemy zobaczyć uczestników startujących
na jachtach jednokadłubowych, katamaranach,
a nawet deskarzy z żaglem lub latawcem.

Regaty 
NORD CUP

się
idei

elementem
Timberland

przyciąga
wyjątkowym

NORD CUP to wspaniałe żeglarskie
wydarzenie, które łączy w sobie
niezapomnianą atmosferę, wysoki
poziom sportowy oraz żeglarzy
z różnych klas.

W roku 2013, udział w NORD CUP
wzięło ponad 270 jednostek i 700 osób.
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wyjątkowym
startujących

wzięło ponad 270 jednostek i 700 osób.

Zmagania żeglarzy jednostek różnych
klas trwają prawie tydzień i są zawsze
chętnie podziwiane przez widzów
zarówno z wody, jak i z lądu.



Część rekreacyjna i edukacyjna

Rejsy 
żaglowcami

Miasteczko 
Morskie

Parada 
żaglowców

Baltic Sail to z roku na rok coraz więcej atrakcji nie tylko dla 
uczestników regat i starych wilków morskich. Każdy, kto ma 
ochotę wypłynąć na Zatokę Gdańską pięknymi, często 
zabytkowymi jednostkami, może to uczynić rezerwując rejs 
za drobną opłatą. 

Kto z kolei nie jest fanem żeglowania może podziwiać piękno 
statków biorących udział w tradycyjnej, podsumowującej Baltic Sail 
barwnej paradzie kilkudziesięciu statków.

Dla fanów historii atrakcją z pewnością jest miasteczko morskie 
założone nieopodal Targu Rybnego, gdzie przez kilka dni życie 
gdańszczan sprzed 300 lat temu prowadzi kilkanaście osób. Wszystko 
przy użyciu narzędzi a nawet strojów z minionej epoki. 
To świetna okazja aby podpatrzeć tajniki pracy np. kowala.

Baltic Sail to z roku na rok coraz więcej atrakcji nie tylko dla 
uczestników regat i starych wilków morskich. Każdy, kto ma 

zabytkowymi jednostkami, może to uczynić rezerwując rejs 

Kto z kolei nie jest fanem żeglowania może podziwiać piękno 
statków biorących udział w tradycyjnej, podsumowującej Baltic Sail 
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Dla fanów historii atrakcją z pewnością jest miasteczko morskie 
założone nieopodal Targu Rybnego, gdzie przez kilka dni życie 
gdańszczan sprzed 300 lat temu prowadzi kilkanaście osób. Wszystko 

To świetna okazja aby podpatrzeć tajniki pracy np. kowala.



Partnerzy i patroni całego projektuPartnerzy i patroni całego projektu
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Baltic Sail Gdańsk, czyli żyjące wydarzenie

Zgodnie ze zwyczajem i celem organizatorów,
jest lepszy, większy, atrakcyjniejszy, a uwagę poświęca
w całym kraju!

Główne czynniki dodatkowo podnoszące atrakcyjność

• Możliwość odbywania rejsów na ciekawych, często historycznych jednostkach, 
w tym rejsów wieczornych (właśnie od edycji 2014).

• Szanty pod Żurawiem oraz Kino pod Żaglami, które cieszą się ogromną  
popularnością.

• Wzrastająca rozpoznawalność wydarzenia Baltic Sail Gdańsk oraz siła medialna 
w skali  ogólnopolskiej.w skali  ogólnopolskiej.

• Doświadczony zespół organizacyjny.

• Nowe elementy programowe w ciągle rozwijanym

, czyli żyjące wydarzenie

organizatorów, w każdym roku Zlot Baltic Sail Gdańsk
poświęca mu jeszcze więcej mediów

atrakcyjność Baltic Sail Gdańsk to:

Możliwość odbywania rejsów na ciekawych, często historycznych jednostkach, 
w tym rejsów wieczornych (właśnie od edycji 2014).

Szanty pod Żurawiem oraz Kino pod Żaglami, które cieszą się ogromną  

Wzrastająca rozpoznawalność wydarzenia Baltic Sail Gdańsk oraz siła medialna 
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rozwijanym projekcie.



Baltic Sail Gdańsk, czyli żyjące wydarzenie

• Coraz większe i popularniejsze miasteczko historyczne, oferujące wiele atrakcji 
takich jak inscenizacje czy prezentacja stylu życia gdańszczan sprzed wieków.

• Miasteczko Morskie z jeszcze ciekawszym programem dla dzieci i dorosłych.  • Miasteczko Morskie z jeszcze ciekawszym programem dla dzieci i dorosłych.  

• Koncerty gromadzące szeroką publiczność,  które od edycji 2014 będą nie tylko 
koncertami szantowymi, ale także folkowymi.  

• Baltic Sail Gdańsk promuje także produkty i kulturę regionów, zwłaszcza Pomorza.

• „Dzień dla VIP” (rejs, bankiet, udział w Szantach, zwiedzanie miasta i żaglowców 
z udziałem m.in. przedstawicieli ministerstw, władz innych miast morskich 
z Europy lub/i innych dużych miast Polski, przedstawicieli UMWP,  attache ambasad z Europy lub/i innych dużych miast Polski, przedstawicieli UMWP,  attache ambasad 
i konsulatów w Polsce, radnych i posłów ziemi gdańskiej).

• Pokazy sportów wodnych podczas Festiwalu.

, czyli żyjące wydarzenie

Coraz większe i popularniejsze miasteczko historyczne, oferujące wiele atrakcji 
takich jak inscenizacje czy prezentacja stylu życia gdańszczan sprzed wieków.

Miasteczko Morskie z jeszcze ciekawszym programem dla dzieci i dorosłych.  Miasteczko Morskie z jeszcze ciekawszym programem dla dzieci i dorosłych.  

Koncerty gromadzące szeroką publiczność,  które od edycji 2014 będą nie tylko 
koncertami szantowymi, ale także folkowymi.  

Baltic Sail Gdańsk promuje także produkty i kulturę regionów, zwłaszcza Pomorza.

„Dzień dla VIP” (rejs, bankiet, udział w Szantach, zwiedzanie miasta i żaglowców 
z udziałem m.in. przedstawicieli ministerstw, władz innych miast morskich 
z Europy lub/i innych dużych miast Polski, przedstawicieli UMWP,  attache ambasad 
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z Europy lub/i innych dużych miast Polski, przedstawicieli UMWP,  attache ambasad 
i konsulatów w Polsce, radnych i posłów ziemi gdańskiej).

Pokazy sportów wodnych podczas Festiwalu.



W tym roku

• Joanna Saturna

• Baltic Beauty

• Jean de la Lune• Jean de la Lune

• Kapitan Borchardt

• Gen. Zaruski

• Norda Bryza H

• Libava

• Ark
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• Ark

• Baltic Star

• Zia

• Energa



W tym roku
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W tym roku
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Dziękuję za uwagę

ul. Świętojańska 43/44
80-840 Gdańsk

tel.: (058) 326 22 80
fax: (058) 301 97 55

info@fundacjagdanska.pl

© copyrights Fundacja Gdańska 2013

info@fundacjagdanska.pl
www.fundacjagdanska.pl

Dziękuję za uwagę

ul. Świętojańska 43/44
840 Gdańsk

tel.: (058) 326 22 80
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Fundatorem 

Fundacji jest:

info@fundacjagdanska.pl
www.fundacjagdanska.pl


